
 Protokół
z posiedzenia

Komisji Komunalno – Finansowej Nr II,
Komisji Edukacji Nr I,

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Nr II,
oraz

Komisji Rozwoju Wsi Nr II
z dnia 22 marca 2023 r.

Pkt 1
Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  o  godz.  13:00  otworzył  wspólne

posiedzenie Komisji. Zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczyło 9 członków Komisji

Komunalno-  Finansowej  (załącznik  nr  1),  6  członków  Komisji  Edukacji  (załącznik  nr  2),

5  członków  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  (załącznik  nr  3)  oraz  6 członków

Komisji Rozwoju Wsi (załącznik nr 4), .

Uczestnicy posiedzenia nie będący członkami komisji:

Tomasz Kałużny, Burmistrz Miasta i Gminy Września;

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września;

Joanna Andrzejak, Sekretarz Miasta i Gminy Września;

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września;

Jarosław Malicki, naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu;

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury;

Magdalena Łuczak, naczelnik Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej;

Robert Stachowicz, kierownik Referatu Inwestycyjnego;

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego;

Krystian Kędziora, dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej we Wrześni;

Anita Grabarek, młodszy referent w Biurze Rady;

Agnieszka Kasprzak, samodzielny referent w Biurze Rady;

Tomasz Kuźniar, urbanista;

Media;
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Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Edukacji,  radny  Bogdan  Nowak  przedstawił  porządek  obrad

wspólnego posiedzenia komisji (załącznik nr 5).

Porządek obrad

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie porządku obrad.

3. Omówienie materiałów na XLII sesję Rady Miejskiej we Wrześni.

4. Wolne głosy radnych.

5. Zakończenie posiedzenia.

   

Pkt 3

20), 21) zostaną omówione i przegłosowane na Sesji Rady Miejskiej.

1) Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego  omówił projekt uchwały w sprawie:

nadania nazwy ulicy położonej w Węgierkach.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że w uzasadnieniu uchwały, znajduje się informacja, że

złożony wniosek został pozytywnie zaakceptowany przez Sołtysa Sołectwa Węgierki. Zapytał, czy

w każdym przypadku na terenie sołectw, Sołtys lub Rada Sołecka ma obowiązek akceptacji tego

wniosku, czy nie ma obowiązku, czy jest to wynik przepisów, że powinno tak być lub nie?       

Marek  Przyjemski,  kierownik  Referatu  Komunalnego  odpowiedział,  że  w  tym  przypadku

akceptacja została dokonana i uważa, że jest to dobrą praktyką,  gdy sołtys danej miejscowości,

wyraża także swoją opinię na temat nazwy drogi położonej w jego sołectwie.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy będzie to stosowane do wszystkich wniosków?

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego odpowiedział, że warto to stosować.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  nadania nazwy ulicy położonej w Węgierkach.

2



Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w Węgierkach.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  nadania  nazwy  ulicy  położonej  w

Węgierkach.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: nadania nazwy ulicy położonej w Węgierkach.

2)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  z

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do

3 lat.

Radny Maciej Szelągiewicz opuścił posiedzenie komisji wspólnych. 

 

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas

oznaczony do 3 lat.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnej

umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość,

na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.
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3)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy  dzierżawy  z

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do

3 lat.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  8 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy

dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas

oznaczony do 3 lat.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej

umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość,

na czas oznaczony do 3 lat.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym

dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość, na czas oznaczony do 3 lat.

Radny Maciej Szelągiewicz powrócił na posiedzenie komisji wspólnych. 

4)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt  uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  lokalowej  położonej we

Wrześni przy ul. Jana  Pawła II 4.

Magdalena  Łuczak,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Mieszkaniowej  szczegółowo omówiła

projekt  uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  lokalowej  położonej we

Wrześni przy ul. Jana  Pawła II 4.
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Radny Jarosław Kowalewski zapytał, jaki jest szacunkowy koszt remontu tego mieszkania oraz

czy było publikowane ogłoszenie o ewentualnym wynajęciu lokalu? 

Magdalena Łuczak, naczelnik Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej  odpowiedziała, że gmina

proponowała do zamiany ten lokal osobom, które są już gminnymi najemcami. Jest to specyfika

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. Wyjaśniła, że nie jest ogłaszane na zewnątrz, że

gmina posiada mieszkanie, które chce wynająć, to nie jest wolny rynek. Mieszkania komunalne, są

wynajmowane  takim  osobom,  które  oczekują  na  mieszkanie  z  tzw.  listy  lub  osobom,  które

otrzymują  uprawnienie  z  wyroku  sądu,  ewentualnie  mogą  to  być  jakieś  wewnętrzne  ruchy,  w

ramach posiadanego zasobu. Podsumowując, powiedziała, że żadnych ogłoszeń nie było, a nawet

nie mogło ich być. Powiedziała, że koszty, o które pytał Radny, zostały oszacowane na kwotę ok.

30  tys  zł  brutto  i  gmina  uznała,  że  skoro  to  jest  lokal,  który  zostanie  sprzedany  z  tak  dużą

bonifikatą,  to  trzeba pewne rzeczy rozważyć.  Jeżeli  lokal  pozostaje  w zasobie gminnym (część

mieszkań znajduje się w zasobie, ponieważ muszą być a gmina musi posiadać zasób mieszkaniowy,

którym  stale  gospodaruje),  to  inaczej  gmina  wtedy  podchodzi  do  kwestii  wydatkowania  tych

środków. Poinformowała, że środki zostają wydatkowane na remont a gmina uzyskuje tylko 5%

wartości mieszkania.    

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, ile na chwile obecną, jest osób na liście oczekujących na

lokal na terenie Miasta i Gminy?  

Magdalena Łuczak,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Mieszkaniowej  odpowiedziała,  że  lista

była uzupełniana w lutym br. Maksymalnie na liście może znajdować się 30 osób i nie jest ona w

całości  uzupełniona,  jest  tam około  dwadzieścia  kilka  osób  oraz  kilkanaście  osób  w  rejestrze

potrzeb mieszkaniowych.

Radny  Jarosław  Kowalewski zapytał,  czy  żadna  z  tych  osób  nie  była  zainteresowana  tym

mieszkaniem?

Magdalena  Łuczak,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Mieszkaniowej  odpowiedziała,  że  nie.

Wyjaśniła, że gdyby mieszkanie było wyremontowane, to niewątpliwie z listy znalazłaby się osoba,

która  byłaby  zainteresowana  wynajęciem  wyremontowanego  mieszkania  i  wykupem  za  5%

wartości.  Gmina proponowała tym osobom, które są w zasobie mieszkaniowym, wyłoniła kilka
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osób, które zamieszkują od wielu lat, nie zalegają gminie z płatnościami. Powiedziała, że te osoby,

które zostały wyłonione, nie były zainteresowane taką zamianą.           

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowej położonej we Wrześni

przy ul. Jana  Pawła II 4.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowej

położonej we Wrześni przy ul. Jana  Pawła II 4.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości

lokalowej położonej we Wrześni przy ul. Jana  Pawła II 4. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowej położonej we Wrześni

przy ul. Jana  Pawła II 4.

5)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt  uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  lokalowej  położonej we

Wrześni przy ul. Warszawskiej 30.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowej położonej we Wrześni

przy ul. Warszawskiej 30.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowej

położonej we Wrześni przy ul. Warszawskiej 30. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości

lokalowej położonej we Wrześni przy ul. Warszawskiej 30.
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości lokalowej położonej we Wrześni

przy ul. Warszawskiej 30. 

6)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie: udzielenia dotacji w 2023 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Września.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  5  głosami  „za”,  0  głosów „przeciw”,  1  głosem

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: udzielenia dotacji

w 2023 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym

do rejestru zabytków na terenie gminy Września. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: udzielenia dotacji w 2023 r. na prace konserwatorskie,

restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym do  rejestru  zabytków na  terenie

gminy Września. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały  w sprawie:  udzielenia  dotacji  w 2023 r.  na prace

konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku  wpisanym  do  rejestru

zabytków na terenie gminy Września.  

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  udzielenia dotacji  w 2023 r. na prace konserwatorskie, restauratorskie lub

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na terenie gminy Września.  

7)  Tomasz  Kuźniar,  urbanista  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego w Otocznej – dz. nr ewid. 150. 

Radny Damian Staniszewski powiedział, że mieszkańcy Sołectwa Otoczna i Broniszewo podczas

zebrań  wiejskich,  poruszają  kwestie  trocin  z  zakładu,  który  funkcjonuje  w  okolicach  tego

miejscowego planu zagospodarowania, są wydmuchiwane na tereny północne, czyli na tereny wsi.
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Zapytał,  czy  w  miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego,  została  ujęta  kwestia

terenów zieleni izolacyjnych lub barier, które mogłyby problem zminimalizować?   

Tomasz Kuźniar, urbanista  odpowiedział, że pierwsza i nadrzędna zasada, która obowiązuje w

przypadku każdej inwestycji, wynika wprost z ustawy prawo ochrony środowiska, która nakazuje

każdemu właścicielowi  ograniczanie emisji  wynikających z  prowadzonej  działalności  do granic

własnych nieruchomości.  Więc  z  samej  mocy  przepisów powszechnie  obowiązujących,  wynika

konieczność zastosowania takich ograniczeń, które w tym przypadku ograniczą wydmuchiwanie

trocin z terenu zakładu. Powiedział, że od strony północnej, jest na tyle specyficzna sytuacja, że

obszar objęty planem przylega bezpośrednio do linii kolejowej nr 3 Poznań-Warszawa, gdzie także

obowiązują  pewne  odrębne  przepisy,  mianowicie  głównie  chodzi  o  rozporządzenie  w  sprawie

warunków technicznych, jakie powinny wydać Linie Kolejowe. Wyjaśnił, że z tego rozporządzenia

wynika między innymi zakaz nasadzeń drzew i krzewów w pasie przylegającym bezpośrednio do

linii  kolejowej.  W samym projekcie  miejscowego planu,  uwzględnione  jest  pod hasłem „strefy

ochronnej terenu kolejowego” i tam takich elementów w zagospodarowaniu być nie powinno. Ma

to służyć przede wszystkim w zapewnieniu bezpieczeństwa funkcjonowania tej linii, aby podczas

wichury,  jakieś  drzewo  na  tę  linię  lub  trakcję  się  nie  przewróciło.  Powiedział,  że  ewentualne

wprowadzenie zieleni izolacyjnej z jednej strony zaprzeczałoby tym regulacjom rozporządzenia a z

drugiej strony przysuwając ją bliżej zakładu, dość mocno ograniczyłoby teren przeznaczony pod

inwestycje. Poinformował, że jeżeli taki problem się pojawia, to źródeł i obowiązku do inwestora

należy poszukać w ustawie prawo ochrony środowiska, która zakazuje emisji gazów, pyłów, czy

trocin, powinna być zatrzymywana na granicy własnej nieruchomości danego właściciela.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Otocznej – dz. nr

ewid. 150. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

w Otocznej – dz. nr ewid. 150. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:  miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w Otocznej – dz. nr ewid. 150. 
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Otocznej – dz. nr

ewid. 150.

8)  Tomasz  Kuźniar,  urbanista  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Węgierki w rejonie ulic Wrzesińskiej i Lipowej. 

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  miejscowości

Węgierki w rejonie ulic Wrzesińskiej i Lipowej. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

w miejscowości Węgierki w rejonie ulic Wrzesińskiej i Lipowej. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:  miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w miejscowości Węgierki w rejonie ulic Wrzesińskiej i Lipowej. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  miejscowości

Węgierki w rejonie ulic Wrzesińskiej i Lipowej. 

9)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt uchwały w sprawie:  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego w Przyborkach – rejon ulicy Bocznej i ulicy Miodowej.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  zapytał,  czy  wszyscy  właściciele  tych  nieruchomości  zostali

powiadomieni o tym, czy ewentualnie składali wnioski oraz od strony ul. Grójeckiej znajduje się

narożna działka oznaczona 99/1, 99/2, która jest nieobjęta planem, czy jest to pomyłka graficzna,

czy tak rzeczywiście ma być i ewentualnie co jest przyczyną tego pozostawionego „cypelka”?  

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

do urzędu wpłynęło 5 wniosków i nie były to wnioski od wszystkich właścicieli nieruchomości.
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Wyjaśnił, że jeżeli chodzi o ten „cypelek”, jest to zamierzone, było to analizowane i jest on objęty

innym  miejscowym  planem  zagospodarowania  przestrzennego,  który  jest  poniżej,  dlatego

„cypelek”  nie  został  objęty  projektem  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radny Jarosław Kowalewski zapytał co sugerowali wnioskodawcy w złożonych wnioskach?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

przeznaczenie  zgodnie  ze  studium.  Wyjaśnił,  że  w studium jest  zabudowa mieszkaniowa,  więc

proponuje się wprowadzenie zabudowy mieszkaniowej zgodnie ze studium. Szczegółowe zapisy

studium mówią,  że  na  części,  jest  to  teren  wyłącznie  zabudowy  mieszkaniowej,  natomiast  na

pozostałej części dopuszcza się także lokalizację funkcji uzupełniającej, czyli zabudowy usługowej,

parkingów i  infrastruktury technicznej,  czyli  obiekty handlowe,  które służą obsłudze zabudowy

mieszkaniowej, będą mogły być wprowadzone.    

Radny  Damian  Staniszewski  zapytał,  czy  mógłby  poprosić  o  kopię  analizy  zasadności

przystąpienia do mpzp?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

tak, zostanie przesłana.      

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego w Przyborkach – rejon ulicy Bocznej i ulicy Miodowej. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania przestrzennego w Przyborkach – rejon ulicy Bocznej i ulicy Miodowej.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Przyborkach – rejon ulicy Bocznej i ulicy

Miodowej. 
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Przyborkach – rejon ulicy

Bocznej i ulicy Miodowej. 

10) Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego omówił projekt uchwały w sprawie:

zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania dotacji celowej dla spółek wodnych.

Radny Damian Staniszewski  zapytał o kwestię upublicznienia informacji, kto otrzymał dotację,

czy taka informacja będzie podawana w Biuletynie Informacji Publicznej? 

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego  odpowiedział, że podmioty które mogą

złożyć  taki  wniosek,  to  są  Spółki  Wodne  działające  na  terenie  Gminy  Września  i  zostanie  to

upublicznione. 

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że na terenie gminy działa tylko jedna Spółka Gutowo

Małe. Zapytał, czy jest ich więcej? 

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego odpowiedział, że w tym przypadku działa

tylko Spółka Gutowo Małe.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania dotacji celowej dla

spółek wodnych. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zasad  udzielania,  trybu  postępowania  i  sposobu

rozliczania dotacji celowej dla spółek wodnych. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zasad udzielania, trybu postępowania i

sposobu rozliczania dotacji celowej dla spółek wodnych. 
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: zasad udzielania, trybu postępowania i sposobu rozliczania dotacji celowej dla

spółek wodnych.

11) Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego omówił projekt uchwały w sprawie:

wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników

i ich domowników.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i

soboty przez rolników i ich domowników.  

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie:  wyznaczenia  miejsca  do  prowadzenia

handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników

i ich domowników. 

12) Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego omówił projekt uchwały w sprawie:

Regulaminu  określającego  zasady  prowadzenia  handlu  w  piątki  i  soboty  przez  rolników  i  ich

domowników w wyznaczonym miejscu.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy w ramach tego regulaminu, jest możliwe rozszerzenie o

działkowiczów, którzy chcieliby nadmiar swojego towaru sprzedać? 

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego  odpowiedział, że w ustawie, jest mowa

tylko o rolnikach, czyli o osobach, które posiadają numer gospodarstwa.
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Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez

rolników i ich domowników w wyznaczonym miejscu. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu

w piątki i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonym miejscu.   

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  Regulaminu  określającego  zasady

prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników w wyznaczonym miejscu.  

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty przez

rolników i ich domowników w wyznaczonym miejscu.  

13) Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września omówił projekt uchwały w

sprawie:ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu,  uwzględnianej  przy  obliczaniu  zwrotu

rodzicom  kosztów  przewozu  dzieci,  młodzieży  i  uczniów  niepełnosprawnych  do  placówek

oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia

2016 r. - Prawo oświatowe.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych do placówek

oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia

2016 r. - Prawo oświatowe. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu  pojazdu,

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów

niepełnosprawnych do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39 ust. 4 i

ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe.   
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i

uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art.

39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. - Prawo oświatowe.  

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:  ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży i uczniów niepełnosprawnych do placówek

oświatowych, o których mowa w art. 32 ust. 6 oraz art. 39 ust. 4 i ust. 4a ustawy z dnia 14 grudnia

2016 r. - Prawo oświatowe.

14)  Krystian  Kędziora,  dyrektor Ośrodka  Pomocy  Społecznej  we  Wrześni  omówił  projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia przez Gminę Września z Gminą

Gniezno w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Gniezno opieką i usługami świadczonymi przez

Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie:  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia przez Gminę Września z Gminą

Gniezno w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Gniezno opieką i usługami świadczonymi przez

Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w sprawie: wyrażenia  zgody na  zawarcie  porozumienia  przez

Gminę  Września  z  Gminą  Gniezno  w zakresie  objęcia  mieszkańców Gminy  Gniezno  opieką  i

usługami świadczonymi przez Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni.  

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  zawarcie

porozumienia przez Gminę Września z Gminą Gniezno w zakresie objęcia mieszkańców Gminy

Gniezno opieką  i  usługami  świadczonymi przez  Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka”  we

Wrześni.
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Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia przez Gminę Września z Gminą

Gniezno w zakresie objęcia mieszkańców Gminy Gniezno opieką i usługami świadczonymi przez

Środowiskowy Dom Samopomocy „Arka” we Wrześni.

15) Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego omówił projekt uchwały w sprawie:

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie

Miasta i Gminy Września w 2023 r..

Radny Damian Staniszewski zapytał z jakimi organizacjami pozarządowymi, była konsultowana

ta uchwała? 

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego  odpowiedział, że z organizacjami które

działają i współpracują ze schroniskiem, czyli Stowarzyszenie Psi-jaciel na rzecz Schroniska dla

bezdomnych zwierząt we Wrześni oraz Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami w Polsce oddział w

Kłecku, który wydaje gminie opinię.  

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2023 r..

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2023 r.. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  Programu  opieki  nad  zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2023

r.. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały  w  sprawie:  Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Września w 2023 r.. 
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16) Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego omówił projekt uchwały w sprawie:

Statutu Sołectw w Gminie Września.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał  o kwestie konsultacji  społecznych, czy sołtysi  otrzymali

tylko informację, że takie Statuty są opracowywane, czy mieli przekazać to na zebraniu wiejskim,

czy miała być dyskusja poprzez posiedzenie Rad Sołeckich, czy miało być ogłoszenie na tablicach

ogłoszeń w poszczególnych sołectwach?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i  Gminy Września odpowiedział,  że  przekazanie

sołtysom, było jedną z form konsultacji i jeżeli ktoś uważał za słuszne zorganizowania zebrania i

przedyskutowania tego szerzej, to miał taką możliwość również. Mieszkańcy mieli udostępniony

dokument w Biuletynie Informacji Publicznej i każdy mógł z tej możliwości skorzystać. Wyjaśnił,

że odbyły się spotkania z wszystkimi sołtysami oraz indywidualnie, którzy zgłaszali się ze swoimi

propozycjami a nawet ze swoimi projektami Statutów. Konsultowane było to z różnymi prawnikami

w sprawie  zapisów. Powiedział,  że  gmina  niczego nie  ograniczała  i  każdy kto chciał  mógł  się

wypowiedzieć,  zgłosić  swoje  propozycje  oraz  uwagi.  Uwag  i  pytań  sołtysów  było  dużo.

Poinformował, że do takich dokumentów, jak Statuty nie wolno przepisywać przepisów ustawy.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że co do samej treści nie ma żadnych wątpliwości tylko

do  kwestii  związanej  z  konsultacjami,  ponieważ  jest  członkiem  Rady  Sołeckiej  i  nie  został

poinformowany przez sołtysa o takich konsultacjach, nie widział na żadnych tablicach ogłoszeń

żadnych informacji,  poza tym, że mają być kontrole zbiorników i przydomowych oczyszczalni.

Uważa, że dla mieszkańców wsi, było mało informacji na ten temat. W starych Statutach, jest zapis

że w przypadku zmiany jakichkolwiek rzeczy związanych z ograniczaniem, czy dostosowywaniem

przepisów prawa, winno się odbyć zebranie,  które powinno decydować o ważnych rzeczach na

terenach wiejskich. Ponownie zapytał, jakie były przekazane zadania do sołtysów, czy mieli sami

odpowiedzieć co o tym sądzą, czy miało to być skonsultowane z mieszkańcami, poprzez ogłoszenia

na tablicy lub poprzez informacje na fecebooku?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie chciałby się

wypowiadać  jak  było  w  przypadku  tego  sołectwa.  Powiedział,  że  przekazanie  wszystkich

możliwych informacji  służyło  temu,  aby konsultować to  jak  najszerzej,  natomiast  nie  ma tutaj

obowiązku,  że  musi  się  odbyć  zebranie,  które  będzie  to  opiniowało,  ponieważ  ta  zmiana  nie
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powoduje,  nie  ogranicza  żadnych  praw  sołectw,  sołtysa,  mieszkańców  ani  rady  sołeckiej,  w

stosunku do tych, które do tej pory przysługiwały, więc warunek jest zachowany.

Radny  Bogumił  Kwiatkowski poprosił  o  udostępnienie  informacji,  uwag  wniesionych  przez

sołtysów i rady sołeckie. Wyjaśnił, że co do treści Statutu nie ma żadnych uwag.

Radna Wiesława Konieczna powiedziała, że termin o powiadomieniu 5 dni, wydaje się że jest za

krótki. Zapytała, czy można by było wydłużyć ten termin?

Karol  Nowak,  zastępca Burmistrza Miasta  i  Gminy Września odpowiedział,  że  nie  można,

dlatego że ten termin musi być skorygowany z przepisami ustawy o funduszu sołeckim. Wyjaśnił,

że  czasami  są  takie  sytuacje,  że  wydłużony  termin  nie  pozwoliłby  zrealizować  obowiązków

wynikających z ustawy.         

               

Radna Wiesława Konieczna  zapytała,  jaką  mają  moc  prawną  podejmowane  uchwały  podczas

zebrania wiejskiego, gdy na zebranie przybędzie tylko 15 osób?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że wie do czego

zmierza Pani Radna, czyli chociażby do warunku kworum, ale nie wolno go wprowadzać. Wyjaśnił,

że  były  takie  pomysły  i  niektóre  samorządy  próbowały  ale  natychmiast  było  to  uchylane.

Powiedział,  że  nie  wolno,  nawet  gdy  przyjdzie  5  osób  i  podejmą  jakąś  uchwałę  w  której

zaproponują rozdysponowanie funduszu sołeckiego lub jakąkolwiek inną, to jest ona ważna. Jest to

kłopot mieszkańców, że nie przychodzą na zebrania a nie problem z ważnością uchwały.  

Radny Stanisław Dominiczak powiedział, że w Statucie brakuje dwóch zapisów, czyli możliwości

wypowiedzi na zebraniach wiejskich co do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i

lokalizacji przystanków publicznych. Poinformował, że nie ma nic o tym, czy mieszkańcy powinni

być powiadomieni o terminie posiedzenia Rady Sołeckiej.  

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie ma takiej

potrzeby, aby tak uszczegóławiać temat spotkań Rad Sołeckich, był on przedyskutowany również w

ramach konsultacji, ponieważ pojawiła się taka wątpliwość, aby w Statucie wskazać, narzucić jakąś

minimalną  liczbę  spotkań  Rady  Sołeckiej.  Powiedział,  że  ostatecznie  zostało  zapisane  takie

„minimum socjalne”, ponieważ były takie propozycje aby narzucić im częstsze spotkanie. Wyjaśnił,
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że  sami  sołtysi  niespecjalnie  widzieli  taką  potrzebę,  ponieważ  Rada  Sołecka,  jest  tylko  takim

„ciałem” doradczym sołtysa. Poinformował, że pierwsze kwestie o które zapytał Radny, to ich nie

ma,  wynika  to   z  kwestii  formalnej,  ponieważ  wszystkie  kwestie  gospodarki  przestrzennej,

regulowane są w ustawach,  które bardzo precyzyjnie  określają  tryb  np.:  wydawania warunków

zabudowy lub jeszcze bardziej precyzyjnie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego.

Więc nie  ma możliwości prawnej  aby to zmieniać.  Powiedział,  że jeśli  mieszkańcy chcą się w

jakich sprawach wypowiadać z gospodarki przestrzennej, to procedury miejscowego planu, są tak

transparentne,  długotrwałe,  że  każdy  może  indywidualnie  się  zgłosić  i  wypowiedzieć  swoje

zastrzeżenia.

Radny Stanisław Dominiczak zapytał, czy tworzenie tego typu zapisu w nowym Statucie, byłoby

przekroczeniem  obowiązujących  przepisów,  ale  nie  wyklucza  takiej  możliwości,  jeżeli  dana

społeczność sobie zażyczy wypowiedzieć się w formie uchwały zebrania wiejskiego? 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że  oczywiście, że

tak. W każdej ważnej sprawie, która dotyczy mieszkańców, mogą pojawiać się jakieś opinie oraz

dyskusje. Wyjaśnił, że zapis w starym Statucie był „delikatny”,  natomiast stary statut pochodzi z

roku 1996 w którym były inne przepisy.                                      

Radny  Damian  Staniszewski zapytał,  czy  informacja  o  konsultacjach  społecznych  nowych

Statutów, pojawiła się również w Biuletynie Urzędowym „Wieści z Ratusza”?

Marek  Przyjemski,  kierownik  Referatu  Komunalnego  odpowiedział,  że  pojawiła  się  w

Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej urzędu.

Radny Damian Staniszewski zapytał, dlaczego gmina nie skorzystała z „Wieści z Ratusza”?

Marek Przyjemski, kierownik Referatu Komunalnego  odpowiedział, żeby zdążyć z projektem

uchwały na sesje, ponieważ termin konsultacji byłby w tym momencie za krótki. 

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: Statutu Sołectw w Gminie Września. 

18



Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: Statutu

Sołectw w Gminie Września.  

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: Statutu Sołectw w Gminie Września.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 4 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,      2

głosami „wstrzymującymi się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: Statutu

Sołectw w Gminie Września. 

17)  Mateusz  Waligóra,  naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Gruntami  i  Architektury  omówił

projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  nieodpłatne  użytkowanie  na  czas

nieoznaczony nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Września na rzecz Polskiego

Związku Działkowców prowadzącego Rodzinny Ogród Działkowy im. „Stare Ogrody” we Wrześni

oraz  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  nieodpłatnego

użytkowania.

Radny Kornel  Tomczak  zapytał,  jakie  argumenty  przeważyły,  że  z  pomiędzy  wcześniejszego

wniosku petycji mieszkańców o stworzenie parku w tym miejscu, zdecydowano się na taki wariant?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

od kilku lat, są prowadzone rozmowy z ROD, przy okazji dotacji celowych. Wyjaśnił, że pandemia

pokazała jak ważna jest ta forma wypoczynku. Zostało to wskazane w piśmie Polskiego Związku

Działkowców w 2022 roku, ale również w latach wcześniejszych PZD zwracało się do gminy z

prośbą o znalezienie terenu, który mógłby stanowić alternatywę powiększenia istniejącego ROD.

Gmina uznała, że jest to bardzo ważna forma dla mieszkańców. 

Radny Damian Staniszewski poprosił o kopię pisma z dnia 10 czerwca 2022 roku o którym mowa

w uzasadnieniu.

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

tak.
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Radny Stanisław Dominiczak zapytał,  czy wszystkie ogródki działkowe, są na terenach, gdzie

gmina jest właścicielem gruntów, czy są jakieś inne formy własności?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

są też inne formy własności,  jest  sytuacja  gdzie  Skarb Państwa jest  właścicielem a nie  gmina.

Wyjaśnił, że na terenie Wrześni, jest to albo gmina albo Skarb Państwa.

Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy na sali są obecni przedstawiciele ROD, ponieważ ma

kilka szczegółowych pytań?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

jest  w  stanie  odpowiedzieć,  natomiast  przedstawiciele  będą  obecni  na  posiedzeniu  sesji  Rady

Miejskiej.                  

Radny Jarosław Kowalewski zapytał o podział i na jakich zasadach będą….?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

jeśli chodzi o podział, to jest to wewnętrzna regulacja PZD. Gmina nie może w żaden sposób w to

ingerować. PZD we własnym kręgu, będą mogli określić zasady a wynika to z ustawy o ROD-ach i

ich statutu wewnętrznego. 

Radny Jarosław Kowalewski powiedział, że jest to 0,8 ha i bardzo dobra lokalizacja.  Zapytał,

jaka jest wartość tej ziemi? Ponieważ jest to 0,8 ha, jest dużo możliwości (może lepszych, tego sam

nie wie) przeznaczenia tego terenu.

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

zawsze  można  rozważać  alternatywne  rozwiązania.  Ponownie  wyjaśnił,  że  teren  przylega  do

istniejącego ROD i innego terenu, który przylega i gmina mogłaby przeznaczyć w tej lokalizacji nie

ma.  Poinformował,  że  działkowcy  wspominali  o  tym  terenie  oraz  że  jest  to  dla  nich  ważne.

Powiedział, że co do wartości terenu, nie jest w stanie na chwile obecną odpowiedzieć, dla terenu

nie  ma  obowiązującego  miejscowego  planu  oraz  nie  została  wydana  decyzja  o  warunkach

zabudowy. Wyjaśnił, że jest to teren niezagospodarowany, zielony.  
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Radny Jarosław Kowalewski zapytał, czy trudno jest oszacować jaka jest wartość tej działki 8000

m² przy średniej cenie  w okolicy 400 złotych?

Mateusz Waligóra, naczelnik Wydziału Gospodarki Gruntami i Architektury odpowiedział, że

średnia cena w okolicy z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, nie jest równa

wartości gruntu, który nie posiada tego miejscowego planu oraz nie posiada decyzji o warunkach

zabudowy. Teren, także ma ograniczone możliwości rozwoju.                              

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  nieodpłatne  użytkowanie  na  czas

nieoznaczony nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Września na rzecz Polskiego

Związku Działkowców prowadzącego Rodzinny Ogród Działkowy im. „Stare Ogrody” we Wrześni

oraz  na  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  nieodpłatnego

użytkowania. 

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie

zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  nieodpłatne

użytkowanie  na  czas  nieoznaczony  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy

Września na rzecz Polskiego Związku Działkowców prowadzącego Rodzinny Ogród Działkowy

im. „Stare Ogrody” we Wrześni oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia

umowy nieodpłatnego użytkowania. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w

nieodpłatne  użytkowanie  na  czas  nieoznaczony  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność

Gminy  Września  na  rzecz  Polskiego  Związku  Działkowców  prowadzącego  Rodzinny  Ogród

Działkowy im. „Stare Ogrody” we Wrześni oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu

zawarcia umowy nieodpłatnego użytkowania. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt

uchwały w sprawie:wyrażenia zgody na oddanie w nieodpłatne użytkowanie na czas nieoznaczony

nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność  Gminy  Września  na  rzecz  Polskiego  Związku

Działkowców prowadzącego Rodzinny Ogród Działkowy im. „Stare Ogrody” we Wrześni oraz na

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy nieodpłatnego użytkowania.
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18)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w

sprawie: zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września

na lata 2023-2033.

Radny Maciej Baranowski zapytał, czy na chwile obecną dług gminy w stosunku do budżetu, jest

między 11 a 14% i zależy to, czy jest brany po stronie dochodowej, czy wydatkowej?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  zawsze  do

dochodowej i zawsze do wykonania za rok poprzedni.

Radny Maciej Baranowski zapytał, czy jest to 14%?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  tyle  nawet  nie

wyjdzie.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czego dotyczy wydatek zmniejszony o kwotę 100 tys zł w dziale

700 gospodarka mieszkaniowa rozdział 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami? 

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała,  że pierwszą sprawa,

która była przeanalizowana, to były wszystkie zakupy usług naprawczych, konserwacji, remontów

na  lokalach  użytkowych  oraz  lokalach  mieszkalnych.  Ponieważ  po  konsultacjach,  zmianach,

korektach  oraz  analizach,  została  zmniejszona  kwota  oraz  druga  propozycja,  to  zakup

nieruchomości do zasobu gminnego, która również została zmniejszona.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czego dotyczy powiększenie wydatków o kwotę 174.391,00 zł

wpisanych w dział 710 działalność usługowa rozdział 71035 cmentarze, czy jest to bieżący koszt

funkcjonowania  cmentarza,  który  miałby  być  z  tego  tytułu  finansowany,  czy  też  są  to  innego

rodzaju wydatki?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że wywóz nieczystości

stałych oraz administracja cmentarza w wyniku postępowania przetargowego ze złożonych ofert.

Wyjaśniła, że gmina miała do wyboru, szukać dalej lub zwiększyć środki i podpisać umowę, tak

aby utrzymać cmentarz w takim standardzie a przynajmniej niepogorszonym, jak jest teraz.         
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Radny  Kornel  Tomczak zapytał,  czego  dotyczy zadanie  budżetowe  powiększone  o  kwotę

127.822,55 zł w dziale 750 administracja publiczna rozdział 75095 pozostała działalność?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że gmina realizuje duże

zadanie Rozwój Usług Publicznych i oprócz tego, że się zakupuje, jakiś program i się go wdraża, to

jeszcze trzeba przeprowadzić testy bezpieczeństwa. Musi zostać  wyłoniony wykonawca, który po

wdrożeniu, uruchomieniu i rozpoczęciu pracy w tym programie wykona taką usługę.            

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy jest to w całości na testy bezpieczeństwa? 

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że tak. Wyjaśniła, że

został  wykonany  sondaż,  jak  wyglądają  cenowo  tego  typu  wydatki  w  innych  samorządach,  w

innych  jednostkach  i  kwota  powinna  wystarczyć,  ponieważ  i  tak  odbędzie  się  postępowanie

przetargowe na które gmina nie ma wpływu. Powiedziała, że co do zasady gmina i tak musi to

wykonać. 

Radny  Kornel  Tomczak zapytał  o  wydatki  powiększone  o  kwotę  400  tys  zł  w  dziale  754

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa rozdział 75412 Ochotnicze Straże Pożarne?  

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to dodatkowy

wóz strażacki, który gmina będzie dofinansowywać. 

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy gmina zna już większe szczegóły, co do tego wydatku?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że  na chwile obecną

jeszcze nie. 

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy dotyczy to jednego wozu?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że dotyczy to dwóch

wozów strażackich. Wyjaśniła, że wkład własny będzie wynosił maksymalnie 400 tys zł na jeden

wóz.   

23



Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki powiększone o 1.312.886,37 zł w dziale 851 ochrona

zdrowia  rozdział 85154 przeciwdziałanie alkoholizmowi?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to rozliczenie

roku  poprzedniego,  są  to  środki  znaczone,  które  chodzą  w  przychodach  jako  środki

niewykorzystane z roku poprzedniego a pozostały na rachunku bankowym.  

Radny Kornel Tomczak zapytał, na jaki konkretny cel, zostaną przeznaczone? 

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  zostały

wprowadzone do programu i Pani Pełnomocnik ds. Profilaktyki wykona korektę całego Programu

na lat 2023 – 2025.

Radny  Kornel  Tomczak zapytał  jakich  inwestycji  i  zakupów inwestycyjnych dotyczy  zadanie

powiększone  o  kwotę  950  tys  zł  w  dziale  852  pomoc  społeczna  rozdział  85295  pozostała

działalność?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że realizowane jest duże

zadanie modernizacji energetycznej budynku przy ul. Batorego, na potrzeby Centrum Aktywności

Seniora. Wyjaśniła, że to zadanie posiada dofinansowanie i żeby można było je skończyć, zamknąć

i rozliczyć, to potrzeba zasilenia finansowego tego zadania.

Radny  Kornel Tomczak zapytał o  wydatki  powiększone o  kwotę 1.509.787,26 zł w dziale 900

gospodarka komunalna i ochrona środowiska rozdział 90002 gospodarka odpadami komunalnymi?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że analogicznie tak jak

opłata  za  wydawanie  decyzji  na  sprzedaż  alkoholu,  tak  właśnie  rozlicza  się  również  opłaty  za

śmieci i wydatkowanie ich w ramach systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Wyjaśniła,

że jest to, po prostu rozliczenie konta.

Radny Kornel Tomczak zapytał o przeznaczenie tej kwoty?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że na zadania, które są

zapisane w systemie.
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Radny  Kornel  Tomczak zapytał  o  wydatki  pomniejszone  o  kwotę  234  tys  zł  w  dziale  900

gospodarka  komunalna  i  ochrona  środowiska rozdział  90004  utrzymanie  zieleni  w  miastach  i

gminach?

Jolanta Kościańska,  skarbnik Miasta i  Gminy Września odpowiedziała,  że po szczegółowej

analizie  i  konsultacji  w  ramach  wszystkich  bieżących  zadań,  zakupów  związanych  z  zielenią,

zostały zmniejszone o kwotę 234 tys złotych.  

Radny Kornel Tomczak zapytał z czego konkretnie zrezygnowano?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że są to wydatki bieżące

i każde zadanie zostało o 10% pomniejszone.

Radny Kornel Tomczak zapytał, czy są projektowane nowe skwery?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że na razie nie i na razie

się tego nie przewiduje.

Radny Kornel Tomczak zapytał o jednostki sektora finansów publicznych, które miały otrzymać

dotacje w wysokości 150 tys zł w dziale 921 kultura i ochrona dziedzictwa narodowego rozdział

92109 domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że została zmniejszona

dotacja dla Wrzesińskiego Ośrodka Kultury, na bieżącą działalność i prowadzenie wszystkich zajęć,

które są realizowane przez tą jednostkę.            

Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki powiększone o kwotę 2.615.000,00 zł w dziale 926

kultura fizyczna rozdział 92601 obiekty sportowe, z czego to wynika?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że są to dwa zadania.

Pierwsze  zadanie,  to  modernizacja  obiektu  krytej  pływalni,  czyli  2.500.000,00  zł  oraz  drugie

zadanie, to budowa bieżni przy Szkole Podstawowej Nr 1 we Wrześni, dla której wartość zadania

została powiększona o 115 tys złotych. 
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Radny Kornel Tomczak zapytał o wydatki dotyczące modernizacji budynku krytej pływalni, czy

można konkretnie określić na co ta transza ma zostać przeznaczona?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że prace związane

z odbudową dachu, są na ukończeniu oraz że trwają cały czas prace wykończeniowe w środku. 

Radny  Damian  Staniszewski zapytał  o  wydatki  związane  z  wozami  strażackimi  dla  OSP

Kaczanowo i OSP Gozdowo, czy rzeczywiście w dziale 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona

przeciwpożarowa rozdział 75412 Ochotnicze straże pożarne, są zabezpieczone środki w kwocie po

200 tys złotych na jeden i drugi wóz?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  przed

uchwaleniem tych omawianych zmian,  jest  kwota 400 tys  zł  na cel  zapisany i  zaplanowany w

budżecie, ponieważ pierwotnie przy tworzeniu budżetu, zaplanowane było dofinansowanie jednego

wozu  strażackiego.  Powiedział,  że  w  związku  z  możliwością  uzyskania  środków rządowych  z

funduszu  na  dwa samochody  a  nie  na  jeden,  jest  propozycja  aby  pierwotną  kwotę  400 tys  zł

przeznaczoną na jeden wóz podwoić, żeby dysponować kwotą 800 tys zł i próbować zakupić dwa

wozy dla tych jednostek. Wyjaśnił, że jest to kolejne 400 tys złotych.

Radny Damian Staniszewski zapytał, w którym paragrafie znajduje się pierwsze 400 tys złotych? 

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że w paragrafie 6060

zakupy. Powiedziała, że ta kwota widoczna jest w rozdziale 75412 Ochotnicze Straże Pożarne w

zaplanowanych wydatkach majątkowych. 

     

Radny Damian  Staniszewski zapytał  o  dział  926  kultura  fizyczna  rozdział  92605  zadania  w

zakresie kultury fizycznej znajduje się powiększenie o 70 tys zł, czego dotyczy ta zmiana?

Artur Mokracki, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że na ostatniej

sesji  zostało wspomniane,  że została  przeznaczona większa kwota na stypendia.  Powiedział,  że

gmina chce zwiększyć kwotę na nagrody, dlatego tak jak było obiecane wprowadza się kwotę 70 tys

zł i łącznie na nagrody wynosi 90 tys złotych. Wyjaśnił, że  zostało wykonane to ze względu na

bardzo dużą ilość złożonych wniosków w roku bieżącym niż ubiegłym.

26



Radny Stefan Ogrodowicz zapytał o § 3 uchwały dotyczący deficytu w kwocie 69.006.648,05 zł,

który sfinansowany zostanie przychodami w pkt. 2 wolnych środków w kwocie 35.000.000,00 zł a

w § 4 określa się łączną kwotę planowanych przychodów w kwocie w pkt. 2 wolne środki w kwocie

39.000.000,00 zł, z czego wynika ta różnica?       

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że część przychodów i

na chwile  obecną wolne środki od przychodów, pokrywają rozchody. Powiedziała,  że rozchody

pokrywane są z  wolnych środków, czyli  w przychodach będzie 39.000.000,00 zł  a  w pokryciu

deficytu  będzie  35.000.000,00  zł,  ponieważ  4.000.000,00  zł  idzie  na  rozchody,  czyli  na  spłatę

długu.      

Radny  Bogumił  Kwiatkowski powiedział,  że  cieszy  się  z  podniesienia  kwot  na  stypendia  i

nagrody dla  sportowców.  Zapytał  o  zapis  §  10 w którym ustala  się  limit  zobowiązań z  tytułu

zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz emisji papierów wartościowych w kwocie 10.917.887,00 zł

w tym na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu w kwocie 10 mln zł a w §

11 jest upoważnienie Burmistrza do zaciągania kredytów w kwocie 917.887,00 zł, co z tymi 10 mln

zł, jakie miało być przeznaczenie i co to ma być za deficyt przejściowy w ciągu roku?

Jolanta Kościańska, skarbnik Miasta i Gminy Września odpowiedziała, że jest to taki deficyt,

kiedy gmina  musi  coś  zapłacić  i  nie  ma środków na rachunku bankowym a  pieniądze  wpłyną

następnego  dnia.  Powiedziała,  że  jest  to  zapis,  bardziej  asekuracyjny,  z  którego  gmina  może

skorzystać a nie musi, przy czym musi spłacić to do 31 grudnia. Poinformowała, że gminie jeszcze

się nie zdarzyło aby z tego zapisu skorzystała, ale daje on pewną elastyczność działania. Wpływają

środki z PIT-ów, czyli udział gminy zawsze przychodzi w 1/12 określonego dnia. Wyjaśniła, że

wpływy z  różnych podatków,  czy dochodów zależne  są od mieszkańców,  czyli  jak ktoś  ma to

zapłaci a jak nie to wtedy, kiedy będzie miał. Wydatki budżetu muszą być regulowane na czas, czyli

zapłacenie  faktury  dzień  po  terminie,  skutkuje  naruszeniem dyscypliny  dla  Burmistrza,  jest  to

naruszenie dyscypliny finansów publicznych wiążących się z pewną procedurą. 

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy ta kwota jest w jakiś sposób oprocentowana i z tego

tytułu są jakieś koszty?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy Września odpowiedziała,  że  ma  nadzieję,  że

gmina nie będzie płaciła żadnych odsetek, ponieważ z tego nie korzysta a dopiero kiedy skorzysta,
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będzie obciążona kosztami odsetek i jakiegoś uruchomienia przez bank. Wyjaśniła, że jest to taka

umowa, która wejdzie w życie, kiedy będzie potrzebna i co roku jest odnawiana. 

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał  o zmniejszenie kwoty 150 tys zł  dla WOK-u, z jakiego

powodu to zmniejszenie będzie i co jest ograniczane?

Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedziała,  że  zostały

przeszacowane wydatki bieżące oraz że WOK na zmniejszoną dotacje w kwocie 150 tys złotych.

Wyjaśniła, że nie dotyczy to ani konkretnej sekcji, konkretnych zajęć, dotyczy to ogólnej dotacji

podmiotowej na rzecz działalności WOK-u, jak również działalności jaką prowadzi na zewnątrz,

organizując  różne  spotkania  kulturalne  lub  tematyczne  oraz  koncerty.  Powiedziała,  że  przy

tworzeniu  kosztorysu,  każdorazowo  dla  każdej  imprezy  kulturalnej,  będzie  trzeba  wykonać

porządny kosztorys, aby zobaczyć, ile będzie to kosztowało i czy Gminę na to stać, czy będzie

trzeba to skorygować i ograniczyć.           

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał o modernizację obiektów sportowych i rekreacyjnych, co w

tym roku jest zaplanowane poza budową boiska w Bierzglinku?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że modernizacja

basenu krytego, boisko w Bierzglinku oraz budowa bieżni przy Szkole Nr 1 we Wrześni. 

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy w tym roku nie planuje się żadnych działań w sprawie

przejętego stadionu, obiektu w Sokołowie?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie planuje się

tam żadnych istotnych rzeczy realizacji zadań, natomiast bieżące utrzymanie, to tak.    

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział, że pamięta, że bardzo walczono o ogrodzenie od strony

rowu, bo jest tam spory problem. Zapytał, czy gmina planuje doposażyć OSP Września?

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  wszystkie

jednostki OSP na terenie Gminy Września, jak również OSP Września współpracują z gminą, są

wcześniej planowane budżety, są zadania które pojawiają się również w ciągu roku, ponieważ np.:

pojawia się nabór na zakup wyposażenia, chociażby ten dodatkowy samochód, który był planowany
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przy tworzeniu budżetu, gdzie okazuje się, że można starać się o drugi. Wyjaśnił, że absolutnie

gmina nikogo nie pomija oraz że współpracuje i konsultuje się z Zarządem OSP, nie podejmuje

decyzji sama. Powiedział, że skupia się wiele zadań i potrzeb przede wszystkim w tych miejscach i

jednostkach,  które  są  najbardziej  wykorzystywane,  zaangażowane  w  różnego  rodzaju  akcje

ratownicze. Tam te potrzeby, są największe, ponieważ sprzęt się szybciej zużywa. Odbywa się to

bardzo często w formie rozmów, konsultacji ze strażakami jakie są ich potrzeby i wspólnie decyzje

są wypracowywane. Poinformował, że nikt pomijany nie jest a istotnym jest to, że jednostka jest

częściej, bądź nie angażowana w różnego rodzaju akcje.

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy w tym roku gmina nic nie planuje dla OSP Września,

jeśli chodzi o budżet Gminy?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że nie. Wyjaśnił, że

OSP Września, tak samo jak wszystkie inne jednostki ma budżet i w ramach budżetu Gminy ma

zaplanowane środki na swoją działalność. 

Radny Bogumił Kwiatkowski zapytał, czy są to środki dotyczące bieżącego utrzymania natomiast

żadnych zakupów inwestycyjnych gmina nie planuje?                      

Karol  Nowak,  zastępca  Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że  dotyczą

bieżącego funkcjonowania.   

Radny Jarosław Kowalewski  zapytał o pkt.  8 § 14 dochody bieżące systemu gospodarowania

odpadami komunalnymi, czy jest przewidywana w roku obecnym obniżka tzw. opłaty śmieciowej? 

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jeśli coś takiego

będzie,  to  radni  dowiedzą  się  jako  pierwsi,  ponieważ  będzie  to  wymagało  podjęcia  uchwały.

Natomiast, trzeba być niezwykle ostrożnym w tym, żeby pozbawiać się dochodów, które mogą być

potrzebne. Powiedział, że na chwile obecną takiego pomysłu nie ma i trzeba wykazać się daleko

idącą ostrożnością.  

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały  w sprawie:   zmiany  uchwały  w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta  i

Gminy Września na lata 2023-2033.
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Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”,  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Września na lata 2023-2033. 

19)  Jolanta  Kościańska,  skarbnik  Miasta  i  Gminy  Września  omówiła  projekt  uchwały  w

sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  jednogłośnie,  pozytywnie  zaopiniowała  projekt

uchwały w sprawie: zmiany uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.

Komisja Komunalno – Finansowa w obecności 9 radnych, 8 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,

1 głosem „wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: zmiany

uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  jednogłośnie,

pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie:  zmiany  uchwały  w  sprawie  uchwały

budżetowej na rok 2023.

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych, 5 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosem

„wstrzymującym się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie:  zmiany uchwały

w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023.

22)  Radny  Bogumił  Kwiatkowski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie:  przystąpienia  do

sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod

budownictwo mieszkaniowe i usługowe w rejonie ul. Szosa Witkowska i projektowanej obwodnicy

drogi krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim.
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Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września powiedział, że tożsamy projekt

uchwały dotyczący tego samego terenu, był już poddany pod głosowanie Rady Miejskiej w czerwcu

2022 roku i został wówczas przez Radę Miejską odrzucony 4 głosami „za”, 15 głosami „przeciw” i

2 głosami „wstrzymującymi się”.  Wyjaśnił,  że propozycja zmiany przeznaczenia tego terenu na

funkcje mieszkaniową, byłaby sprzeczna z aktualnymi zapisami studium. Powiedział, że oczywiście

zgodność musi być zapewniona nie w momencie wywoływania procedury, tylko w momencie jej

kończenia.  Poinformował,  że  na  chwile  obecną  propozycja  zmiany  tego  przeznaczenia,  jest

niezgodna ze studium.

Radny Bogumił Kwiatkowski powiedział,  że na dzisiejszym posiedzeniu,  był projekt zmian w

okolicach  terenu  obiektu  gastronomicznego  w  Węgierkach,  gdzie  dokonano  pewnego

uporządkowania, więc nic nie stoi na przeszkodzie, aby uporządkować kolejne tereny. Wyjaśnił, że

to co wiceburmistrz powiedział, że coś jest niezgodne ze studium na moment podjęcia uchwały o

przystąpieniu a nie jest przeszkodą do tego, co Radni słyszeli wiele razy od Pana prezentującego

szereg uchwał dotyczących miejscowych planów, ich przystępowania i ich uchwalania, więc uważa,

że nie ma żadnych przeszkód co do tej kwestii i uprzejmie prosi o podjęcie takiej uchwały. 

Radny  Jarosław  Kowalewski zapytał,  czy  od  tamtego  momentu  wpływały  jakieś  wnioski

właścicieli, którzy chcieliby dokonać takiej zmiany mpzp?

Karol  Nowak,  zastępca Burmistrza  Miasta  i  Gminy  Września odpowiedział,  że trudno  jest

odpowiedzieć, ponieważ nie pamięta całej korespondencji z okresu od czerwca 2022 roku.         

Radny Jarosław Kowalewski poprosił o sprawdzenie.

Komisja  Edukacji  w obecności  6 radnych,  1 głosem „za”,  5  głosami  „przeciw”,  0  głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do

sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod

budownictwo mieszkaniowe i usługowe w rejonie ul. Szosa Witkowska i projektowanej obwodnicy

drogi krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim.

Komisja  Komunalno  –  Finansowa  w  obecności  9  radnych,  3 głosami  „za”,  6  głosami

„przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”,  negatywnie zaopiniowała  projekt  uchwały  w

sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania

31



przestrzennego  dla  terenów  pod  budownictwo  mieszkaniowe  i  usługowe  w  rejonie  ul.  Szosa

Witkowska  i  projektowanej  obwodnicy  drogi  krajowej  nr  15  we  Wrześni,  Gutowie  Małym  i

Gutowie Wielkim. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  5 radnych,  1 głosem  „za”,  3

głosami „przeciw”, 1 głosem „wstrzymującym się”, negatywnie zaopiniowała projekt uchwały

w  sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego  dla  terenów  pod  budownictwo  mieszkaniowe  i  usługowe  w  rejonie  ul.  Szosa

Witkowska  i  projektowanej  obwodnicy  drogi  krajowej  nr  15  we  Wrześni,  Gutowie  Małym  i

Gutowie Wielkim. 

Komisja Rozwoju Wsi w obecności 6 radnych,  1 głosem „za”, 5 głosami „przeciw”, 0 głosów

„wstrzymujących się”, negatywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie: przystąpienia do

sporządzenia  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenów  pod

budownictwo mieszkaniowe i usługowe w rejonie ul. Szosa Witkowska i projektowanej obwodnicy

drogi krajowej nr 15 we Wrześni, Gutowie Małym i Gutowie Wielkim. 

Pkt 4

Radny  Bogumił  Kwiatkowski  poprosił  o  materiały  dotyczące  konsultacji  Statutów  Sołectw.

Zapytał, czy jest to możliwe, żeby otrzymał takie materiały jutro przed sesją?

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że jest to możliwe

a materiały, są podsumowane w protokole, który opublikowany jest na BIP-ie, więc każda uwaga,

która  została  zgłoszona,  jest  tam szczegółowo opisana.  Powiedział,  że   jak  najbardziej  jest  to

możliwe. 

Radny Bogumił Kwiatkowski  powiedział, że chodzi mu o same formalne wnioski, ewentualnie

jeśli ktoś składał, to o anonimizacje ich danych, ponieważ chciałby wiedzieć o co wnioskowali,

ewentualnie protokół o którym mówił Pan Marek Przyjemski ze spotkania z sołtysami na którym

zostały wypracowane pewne zmiany.

Karol Nowak, zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Września odpowiedział, że będzie to ten

sam protokół, ale oczywiście zostanie przygotowane.
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Radny  Bogumił  Kwiatkowski  powiedział,  że  cieszy  się,  że  uwzględniono  podniesienie  kwot

dotyczących sportowców. Podziękował, ponieważ jest to bardzo ważne i cenne.    

     

Pkt 5

Wobec wyczerpania porządku obrad przewodniczący Komisji Edukacji, radny Bogdan Nowak,

o godz. 15:07 zamknął wspólne posiedzenie komisji.

Protokół zawiera 33 ponumerowane strony. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w biurze

Rady Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.

 

                                                                                                    

                                                                                               Przewodniczący Komisji Edukacji
                    

/-/Bogdan Nowak

Przewodnicząca Komisji Komunalno-Finansowej

/-/Dorota Szykowna

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej

/-/Radosław Garbarek

Protokolant
/-/Anita Grabarek
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